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Plats och tid Västerskär, Mörby Centrum, Torget, kl. 14.30-15.30 
 

Närvarande ledamöter Birgitta Lindgren (L), ordförande 
 Bigitta Sundman (M) 

Elisabet Frostell (M) 
Milles Lindgren (KD) 
Anette Jellve (S) 
Maja Bergquist (C) 
Meit Krakau (MP) 

 Greta Adermalm, PRO 
Torsten Sjögren, SPF Idun 

 Gull Axén, SPF Idun 
 Ingrid Erneman, ersättare SPF Idun 

Gabriella Zaunder, ersättare SPF Idun 
Maud Hoffstedt, Anhörigföreningen 

 Karin Jakobsson, Anhörigföreningen 
   

Tjänstemän  
socialförvaltningen Maria Alm, avdelningschef 
 Natalie Svenfelt, samordnare civilsamhället 

Catherine Berglund, demenssamordnare 
Anna Månsson von Peltzer, nämndsekreterare 

 
Utses att justera Greta Alderman, ordförande PRO 

 
 

Justeringens plats och tid Socialförvaltningen, Mörby Centrum, Mötesparken, 
2024-05-13 kl. 15.00 

 
Sekreterare Anna Månsson von Peltzer 

  
 

Ordförande Birgitta Lindgren  
  
 

Justerande  Greta Alderman, PRO 
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1. Presentation och i förekommande fall välkomna ny deltagare 
 

2. Har mötet utlysts i behörig ordning? JA 
 

3. Val av justerare; Greta Alderman, PRO 
 

4. Fastställande av föredragningslista JA 
 

5. Föregående protokoll – inga anmärkningar 
 

6. Äldre om digitalisering 
            FoU är på plats med Sara Sundell Ahrén och Christofer Lindgren och berättar 

om sin rapport om Fokusgrupper – Att åldras i ett digitaliserat samhälle. 
 

7. Föreningars punkter 
 

a) SPF Idun; 
 
- När kommer renoveringen av pensionärsradhusen (seniorlägenheter) i 

Enebyberg att starta? Socialförvaltningen har fått veta att det rör sig om en 
5-10 års plan, som är beroende av fastighetsförvaltningens arbete. Boende 
kommer att informeras. 
 

- På vilket sätt har kommunen agerat gällande förändringar i Närtrafiken? 
Socialförvaltningen påminner om att Närtrafiken är en fråga för Regionen. 
Regionen kommer att bjudas in till Pensionsrådet under hösten 2024 för 
vidare information. Socialförvaltningen har uppdaterat hemsidan för Resor 
och färdtjänst – Danderyds kommun som har en länkad sida till www.sl.se 
om Närtrafiken. 

 
- Varför kostar fiberanslutningarna i Trygghetsboendet Kevinge dubbel så 

mycket som hos andra hyresvärdar resp. bostadsrättsföreningar? 
Hyresvärden Danderyds kommun tillhandahåller en fiberanslutning, som 
kostar 32 kr/mån. se bilaga, men inget avtal med en internetoperatör. Det 
finns inga lagstadgade krav på att en hyresvärd ska tillhandhålla t.ex. ett 
gruppavtal med en internetoperatör för sina hyresgäster. Som ett alternativ 
till att varje enskild hyresgäst tecknar ett eget individuellt avtal med en 
internetoperatör, har samtliga hyresgäster möjligheten att gå ihop 
gemensamt och försöka nå ett gruppavtal med en internetoperatör, likt hur 
flertalet hyresvärdar och bostadsrättsföreningar ofta kan få till. 
 

- Varför saknas TV-antenn och fiberanslutning i pensionärsradhusen i 
Enebyberg? Hyresvärden tillhandahåller ingen TV-antenn och har inte låtit 

https://www.danderyd.se/omsorg-och-socialt-stod/resor-och-fardtjanst/
https://www.danderyd.se/omsorg-och-socialt-stod/resor-och-fardtjanst/
http://www.sl.se/
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dra in någon fiberanslutning. Så långt socialförvaltningen kan förstå, 
kommer hyresvärden Danderyds kommun inte ändra detta. Det finns inga 
lagstadgade krav på att en hyresvärd ska dra in och tillhandhålla en 
fiberanslutning. Som ett alternativ till att varje enskild hyresgäst ordnar med 
egen internetåtkomst och avtal med en internet operatör, har samtliga 
hyresgäster möjligheten att gå ihop gemensamt och försöka nå ett 
gruppavtal med både åtkomst och avtal med en internetoperatör, likt hur 
flertalet hyresvärdar och bostadsrättsföreningar ofta kan få till. 

 
- När får föreningarna besked om vilka bidrag som utgår i år 2024? Besked 

kommer innan majs utgång. 
 
- Hemtjänsten måste belysas i kommunen. Hemtjänsten har ju nyligen varit 

under en omorganisation som varit väldigt hemlig.  
                   Socialförvaltningen har belyst hemtjänsten i några uppföljningsärenden,  

vilket även kommit att påverka den senaste avtalsuppföljningen enligt LOV 
med anslutna hemtjänstföretag och uppföljning av larm och natt-patrull 
inom egen regi. På kommunens hemsida Mötesportalen finns berörda 
kallelser, tjänsteutlåtanden och protokoll tillgängliga i den mån uppgifter 
inte omfattas av sekretess. Då SPF Idun:s har två ledamöter som även är 
ledamöter i socialnämnden finns även möjlighet att ställa frågor till dessa 
och få svar i den mån uppgifter inte omfattas av sekretess.  
 

- Vilka krav ställer kommunen på dessa s.k. hemtjänstföretag? 
Alla de krav som ställs i socialförvaltningen förfrågningsunderlag som finns 
offentligt tillgängliga via kommunens hemsida Mötesportalen. 
 

- Har Danderyds kommun ett förfrågningsunderlag innan de fattar beslut? 
Ska inte anställa på företag ha namnskylt med företagslogga? JA, 
förfrågningsunderlag finns och hemtjänstpersonal ska bära namnskylt och 
kunna identifiera sig. Det har tagits förgivet att bilar, som hemtjänstpersonal 
använder, även ska var identifierbara med den anställdes arbetsgivares 
logga. Socialförvaltningen medger att det kan behöva förtydligas i 
förfrågningsunderlag att hemtjänstpersonal som använder bilar som saknar 
arbetsgivarens logga på något sätt behöver märkas upp med ett visuellt 
synbart underlag, jmf med ett parkeringstillstånd på insidan av främre 
vidruta. 
 

- Ska (vård- och omsorgs?)personal springa runt med munskydd/handskar 
mellan olika lägenheter i samma hus, vilket förekommer i vid Kevinge 
Trygghetsboende?  Hemtjänstpersonal ska följa de basala hygienrutiner, 
som verksamheten anger i sina rutiner. Socialförvaltningen kan inte svara 
mer utan att veta mer om de faktiska omständigheterna. Det är viktigt att 
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personal byter handskar och tvättar händerna mellan varje besök hos en 
kund. För att socialförvaltningen ska kunna följa upp bristerna behövs et 
mer information om tid, plats och företag. 

 
- Namnskyltar bärs inte av alla i hemtjänsten. Hur följer kommunen upp 

detta? Socialförvaltningen följer upp utefter inkomna och registrerade 
avvikelser. Om det blir flertalet registrerade avvikelser, kan det bli fråga om 
ett som ett allvarligt avtalsbrott och en åtgärdsplan. Om en åtgärdsplan inte 
följs, kan det bli kännbara konsekvenser. Skriftliga klagomål på brister att 
låta bli bära namnskyltar har inte inkommit i sådan omfattning att det 
funnits skäl att följa upp frågan. 

 
- Snöskottningen runt Trygghetsboendet Kevinge har varit bedrövlig i vinter 

(2023/2024). Nu ligger sandhögar kvar. När tas detta bort? 
Socialförvaltningen uppmanar till att boende, besökare och förbipasserande 
gör en s.k Felanmälan; E-tjänster och blanketter - Danderyds kommun – 
Danderyds kommun. Sandhögarna bör vara borta vid detta datum. 
 
 

- Vi önskar en redovisning av samtliga frågor som kommer upp i 
socialnämnden och som gäller seniorer. Socialförvaltningen påminner om 
att KPR är ett diskussionsforum och att alla ärenden och underlag, som inte 
omfattas av sekretess, och ska tas upp av socialnämnden, finns tillgängliga 
via kommunens hemsida i Mötesportalen. SPF Idun har dessutom två 
representanter som också är ledamöter i socialnämnden. Alla kommunens 
seniorer ska känna sig representerade. På senaste tiden har det varit många 
ärenden kring Trygghetsboendet Kevinge och seniorradhusen 
(pensionärslägenheter) i Enebyberg. 
 

 
b) PRO – inga frågor 

 
 

8. Projekt hälsosamtal utökas till förebyggande och uppsökande   
Avdelningschef Maria Alm informerar om att projektet har kommit i gång. 
 

9. Status korttidsboende i Djursholm – uppdatering  
Ordförande Bigitta Lindgren informerar om att byggnationen beräknas vara klart 
sommarn 2025. Utredning om ett namn på har påbörjats. Namnförslag utreds. 
 

10. Status seniorbostäder – uppdatering fr Ordf; Se under 7a 
 

11. Inbjudan till KPR-samverkan Region Stockholm den 3 juni 2024  

https://www.danderyd.se/e-tjanster/
https://www.danderyd.se/e-tjanster/
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            Ordförande hälsar att det är öppet att gå in och göra en anmälan. 
 

12. Övriga frågor 
Birgitta informerar om att det kommande vård- och omsorgsboendet på tomten 
Ginnuagap, som ska byggas av Vectura AB, har fått ett namn och kommer att 
heta Villa Brage. Korttidsboendet som byggs intill ska få ett namn och frågan 
utreds. Namnet ska gärna passa ihop med namnet Villa Brage. 
 

13. Nästa sammanträde 
Nästa möte är planerat till september 2024. Kallelse skickas ut och skriftlig 
information kommer att finnas i aktivitetsbladet för seniorer samt på hemsidan. 
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